Kingdom of Saudi Arabia
Ministry of Education
King Saud University
Deanship of Graduate Studies

Submission of a Research Proposal through the E-Services Portal

- 1- Enter the website of the Deanship of Graduate Studies and choose the electronic services icon https://graduatestudies.ksu.edu.sa
- 2- Choosing the icon for (approval of the proposed research plans for graduate studies).
- 3- Signing in.
- 4- Select (add) icon.
- 5- Adding an address in Arabic and English and inserting the research plan as a pdf file, then choose save and send.

Graduate student Responsibilities:

The most important responsibilities of a graduate student can be summarized as follows:

- 1- The student should be aware of the procedures, regulations, and academic guidelines for graduate students announced in the Deanship's publications and on its website.
- 2- Working seriously on the research project and to accomplish the thesis in adherence to the timetable of the research plan.
- 3- Observe all matters relating to the rules of conduct, ethics of scientific research and intellectual property rights, especially if the research involves dealing with humans directly or involves personal and confidential information.
- 4- Maintaining personal safety and the safety and security of the university's property during their research work.
- 5- Continuous contact with the chief supervisor and the supervisory committee, heeding their guidance and adhering to the specified dates.
- 6- Informing the supervising committee of the span of development in their research and coordinating with them in discussing all problems, obstacles, and challenges facing their work, if any.
- 7- Confirming the affiliation with the university, college, and department as a student, in the case of participating with their thesis or a part of it, in events, conferences, and scientific journals.
- 8- Acknowledgment of the role of the supervisor during the publication of the research work, as well as the role of research funding bodies, whether from inside or outside of the university.

- 9- Acknowledging the role of anyone who directs or assists, directly or indirectly, in the completion of the thesis from faculty members, his colleagues, technicians, and others, except those from the supervising committee, and thanking them in writing in the thesis.
- 10- Participate in the department's scientific activities and presenting a presentation on the results of their work and the research problems the face on a quarterly basis in front of their colleagues and faculty members in the department according to the system followed in the departments.
- 11- Participate with the research in scientific activities, seminars, and conferences and ensure that the community is aware of the importance of the study and its results.

Scientific Research Ethics:

- -The student must abide by the ethics of scientific research, which prohibits all aspects of academic cheating that are universally recognized, in particular:
 - Plagiarizing the published and unpublished research work of others.
 - Taking credit for the work of others, directly or indirectly, and not recognizing the efforts of those who helped, or contributed to the completion of the research.
 - Fraud in search results and analytics.
 - Not mentioning the sources of information mentioned in the letter and references accurately.
 - Scientific honesty in quoting from references.
- In the event that the student does not adhere to the ethics of scientific research and evidence of that is proven. The supervisor must submit it to the department, which in turn is submitted to the Deanship of Graduate Studies to study the case and take the appropriate decision, including the cancellation of the student's registration or the cancellation of the academic degree granted to the student.

المملكة العربية السعودية وزارة التعليم جامعة الملك سعود عمادة الدراسات العليا





تقديم المقترح البحثي من خلال بوابة الخدمات الإلكترونية

الدخول على موقع عمادة الدراســات العليا واختيار ايقونة الخدمات الإلكترونية

https://graduatestudies.ksu.edu.sa/ar



2 اختيار ايقونة اعتماد مقترح الخطط البحثية للدراسات العليا







اختىار اىقونة " إضافة "



إضافـة عنــوان باللغــة العربيــة والإنجليزيــة وإدراج خطــة البحــث بصيغــة ملــف pdf ثم اختيار حفظ وارسال.







واجبات طالب الدراسات العليا :

يمكن حصر أهم واجبات طالب الدراسات العليا فيما يلي:

- ان يكن ملماً بالإجراءات واللوائح المنظمة والإرشادات الأكاديمية لطلاب الدراسات العليا
 والمعلنة في إصدارات العمادة وعلى موقعها الإلكتروني .
- العمل عفي مشروع البحث بجية وعلى انجاز رسالته حسب الجدل الزمني لخطة البحث .
- ٣- مراعـــاة جميـــع مـــا يتعلق بقواعد الســـلوك وأخلاقيـــات البحث العلماي وحقـــوق الملكية
 الفكريـــة وخاصـــة إذا كان البحـــث يتضمن التعامل مع الإنســـان بشـــكل مباشـــر أو يتضمن معلومات شخصية وسرية.
- المحافظة على سلامته الشخصية وسلامة وأمن ممتلكات الجامعة خلال عمله البحثي.
- الاتصال المستمر مع المشرف الرئيس ولجنة الإشراف والالتـزام بالمواعيـد المحددة والأخذ بتوجيهات اللجنة.
- آ- إطلاع لجنة الإشـراف على مدة التطور في بحثه والتنسـيق معهم في مناقشـة جميع
 المشكلات والمعوقات والتحديات التي تواجه البحث إن وجدت.
- التأكيد على انتمائه للجامعة والكلية والقسم كطالب للدراسات في حال مشاركته بجزء من رسالته أو كلها في الفعاليات والمؤتمرات والمجلات العلمية.
- ٨- الإقرار بدور المشرف خلال نشر أعماله البحثية، وكذلك دور الجهات الممولة للبحث سواء من داخل الجامعة أو من خارجها.
- ٩- الاعتراف بدور كل من قام بتوجيهه أو مساعدته بشـكل مباشـر أو غير مباشر في إتمام رسالته من أعضاء هيئة التدريس من غير لجنة الإشراف أو زملائه أو من الفنيين وغيرهم وتقديم الشكر لهم تحريرياً في الرسالة.
- ۱۰ المشــاركة فـــي فعاليـــات القســم العلميــة وتقديم عرض عــن نتائج عمله والمشــكلات البحثية التبي تواجهه بشكل فصلي أمام زملائه وأعضاء هيئة التدريس بالقسم حسب النظام المتبع في الأقسام .
- ۱۱- المشــاركة ببحثــه فـــي الأنشــطة والحلقــات العلميــة والمؤتمرات والحــرص على إطلاع المحتمع الخارحي بأهمية بحث ونتائحه.

أخلاقيات البحث العلمى :

يجـب علــــــــ الطالب الالتــزام بأخلاقيات البحــث العلمي والتي تحضر جميـــع مظاهر الغش الدُكاديمي المتعارف عليها عالمياً على الخصوص:

- · انتحال الأعمال البحثية للآخرين المنشورة وغير المنشورة.
- نسـب أعمـال الآخريــن أو مجهوداتهــم إلى الباحث بشــكل مباشــر أو غير مباشــر وعدم الاعتراف بجهد من ساعده أو ساهم معه في إتمام بحثه.
 - · الغش في نتائج البحث وتحليلاته.
 - عدم ذكر مصادر المعلومات المذكورة في الرسالة والمراجع بدقة.
 - الأمانة العلمية في الاقتباس من المراجع

فــي حال عــدم تقيد الطالــب بأخلاقيات البحــث العلمي وثبــوت ما يفيد ذلــك. يتعين على المشــرف الرفــع إلى القســم والذي بدوره يرفــع ببذلك إلى عمادة الدراســات العليا لدراســة الحالــة واتخــاذ القــرار المناســب، بماء فــي ذلك طي قيــد الطالــب أو إلغاء الدرجــة العلمية الممنوحة له.

